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GEODETSkI LIST NA INTERNETU

Protekle 2023. godine struka je proslavila puno jubileja, 50 godina od prvih Dana 
hrvatskih geodeta – susreta, 70 godina djelovanja Hrvatskoga geodetskog društva 
(HGD) i 100. godište glasila HGD-a, časopisa Geodetski list. Mene, kao jednog od bivših 
glavnih urednika Geodetskog lista (GL) posebno je veselilo 100. godište izlaženja toga 
našeg znanstveno-stručnog časopisa. On je jedna od najvažnijih konstanti struke koju 
svi volimo. Pomogao nam je da se razvijamo u dobrim vremenima, ali i u razdobljima 
kada je bilo teško. Prekidi u izlaženju i transformacije, pa i naziva, nisu nas pokolebali 
da ga smatramo svojim i važnim. U prethodnom broju GL 3/2023. kolege Nedjeljko 
Frančula i Mladen Zrinjski su dokazali da se stvarno radi o 100 godišta izlaženja i na-
veli da se svi brojevi mogu pronaći na internetu.
Ta činjenica je samo usputno spomenuta: „… upisao je u Hrčak…“, te držim da je to 
nedovoljno. Radi se o opsežnom poduhvatu koji osim „uploadanja“ na Hrčak, ima dugu 
povijest ali i niz aktivnosti koje su prethodile da bi časopis bio suvislo dostupan. Kako 
se, po meni, radi o jednom od najvećih poduhvata Hrvatskoga geodetskog društva, želio 
bih s kolegama podijeliti moja saznanja o projektu.
U mojem četverogodišnjem mandatu glavnog urednika, neposredno prije 2000. go-
dine, inicirao sam aktivnosti „postavljanja svih brojeva Geodetskog lista na Inter-
net“. Od toga nije bilo ništa, trebala je i „politička volja“. Za to su potrebna određena 
sredstva, a Hrvatsko geodetsko društvo je imalo druge prioritete, kupljen je prostor u 
Berislavićevoj ulici u zgradi Hrvatskog inženjerskog saveza (HIS). Pokušao sam volon-
terski, angažiranjem studenata i na druge načine koji nisu zahtijevali puno sredstava, 
ali bez uspjeha.
Možda je i moje relativno kratko urednikovanje bilo razlogom neuspjeha. Međutim, uvi-
jek sam držao da je za takve dužnosti dovoljno četiri godine. Čovjek se umori, izgubi 
volju i dužnost obavlja rutinski, a to nije dobro za časopis. Nažalost, ponekad se dogode 
i devijacije koje nisu sukladne etičkim načelima pa štete ugledu časopisa.
Kako je vrijeme odmicalo ideja se razvijala. Formirano je i Povjerenstvo. Mi u Povje-
renstvu smo imali puno ideja, ali malo konkretnih uspjeha. Takav poduhvat zahtijeva 
sredstva, ali i niz strateških odluka kako bi uspio. Potrebno je projektnim zadatkom 
odrediti što, tko i kako treba napraviti. Danas na internetu ima puno sadržaja, ali je 
teško pronaći one koji nam trebaju i koristiti ih kako želimo. Tada novoizabrani pred-
sjednik HGD-a Rinaldo Paar 2017. ozbiljno se prihvatio zadatka. Osigurao je sredstva 
i uz pomoć Povjerenstva definirao projektni zadatak. Određeni su standard metapo-
dataka, formati zapisa, repozitorij za pohranu te ostale tehničke pojedinosti.
Uz pomoć bivših glavnih urednika i drugih kolega na Geodetskom fakultetu priku-
pio je većinu primjeraka časopisa. One brojeve koji su nedostajali, osobno je pribavio 
u knjižnicama u Hrvatskoj i inozemstvu. Angažirao je i platio tvrtke i osobe koje su 
odradili poslove skeniranja, obrade i „upisivanja na Hrčak“ prema projektnom zadatku. 
To je omogućilo svima nama da imamo časopis koji je elektronički dostupan, sustavno 
organiziran i pretraživ po raznim parametrima. Pored toga, osobno je sve cjelovite bro-
jeve objavio na web stranicama Hrvatskoga geodetskog društva.
Ne pretendiram da su ovo sve činjenice o projektu pa pozivam kolege ako imaju dodatna 
saznanja da ih podijele s nama.

Miodrag	Roić
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